
Zpráva o činnosti Sboru dobrovolných hasičů v Bratrušově za 
rok 2009

Sbor dobrovolných hasičů v Bratrušově má k dnešnímu dni 51 členů, z toho 36 
mužů, 13 žen a 3 mladé hasiče. V loňském roce jsme do svých řad přijali Miroslava Pláška 
a Jaromíra Nedbálka.

Zásahová jednotka má celkem 20 členů, kteří  se pravidelně scházejí  k údržbě 
hasičské techniky. Během roku také probíhá odborná příprava členů zaásahové jednotky. 
Tuto přípravu vede velitel jednotky Lubomír Bín v součinosti s nprap. Radkem Hýblem ze 
HZS Olomouckého kraje územního odboru sever pracovištěm Šumperk, který je patronem 
naší zásahové jednotky. V uplynulém roce vyjížděla jednotka celkem ke třem událostem. 
Podrobnou zprávu o zásahové jednotce a o využití dotace na údržbu a obnovu požární 
techniky podá velitel jednotky Lubomír Bín.

Náš sbor má v současné době dvě soutěžní družsva, která se účastní soutěží v 
požárním  sportu.  Soutěžní  družstvo  mužů  se  v  roce  2009  zúčastnilo  celkem  pěti 
pohárových  soutěží  a  družstvo  veteránů  se  zúčastňovalo  soutěží  Velké  ceny  okresu 
Šumperk a to celkem šesti včetně Finále mistrů v Hrabišíně. Zprávu o soutěžním družstvu 
mužů podá bratr Tomáš Fabiánek a zprávu o soutěžním družstvu veteránů podá velitel 
jednotky Lubomír Bín.

V sobotu 17. ledna 2009 jsme v kulturním domě v Bratrušově pořádali již tradiční 
Velký hašičký bál. Tentokráte se sešlo na 170 hostů, což je dlouhodobý průměr. O zábavu 
na sále se starala stejně jako minulý rok hudební skupina Broadway, která opět prokázala, 
že se na náš ples výtečně hodí. Ples se obešel bez jakýchkoliv problému a hostům se vše 
zamlouvalo. Jak ples dopadl po finanční stránce uslyšíme ve zprávě o hospodaření, kterou 
přednese hospodářka Blanka Svobodová.

Dne 30. ledna 2009 byla na obecní úřad v Bratrušově podána žádost o příspěvek 
na činnost sboru a sport ve výši 25000,- Kč. Tato žádost byla projednávána za zasedání 
obecního zastupitelstva v březnu a byl nám schválem příspěvek 20000,- Kč. Zvážením 
našich potřeb bylo rozhodnuto, že se za tyto prostředky pořídí kladina pro požární sport, 
která bude využívána jak pro trénink tak pro pořádání každoroční soutěže prvního okrsku 
na  místním fotbalovém hřišti.  Kladina  je  provedena podle  pravidel  požárního  sportu  s 
tartanovým povrchem. Výroba ocelové konstrukce byla zadána firmě Amgis BM, dřevěné 
komponenty vyrobila a namontovala firma Truhlářství Fabiánek a syn a tartanový povrch 
byl  zakoupen  v  prodejně  s  vybavením pro  požární  sport.  Dále  za  prostředky získané 
dotací byl nakoupen kouřovod k novým krbovým kamnům do hlavní klubovny hasičské 
zbrojnice, byla zakoupena jedna nová soavice pro požární sport a byl uhrazen nájem TJ 
Sokol Bratrušov za užívání fotbalového hřiště s veškerým zázemím. Tímto bych chtěl za 
celý sbor poděkovat obci Bratrušov za poskytnutou finanční pomoc a za spolupráci v roce 
2009.

V pátek 6. března 2009 se v 15.00 hodin se na stanici HZS olomouckého kraje v 
Šumperku konalo shromáždění představitelů sborů dobrovolých hasičů okresu Šumperk. 
Za náš sbor se účastnil bratr Petr Miča. Hodnotil se rok 2008 a stanovily se plány pro rok 
2009.

Ve čtvrtek 30. dubna 2009 se v naší obci konala společensko kulturní akce „Pálení 
čarodějnic!. Na žádost starosty obce se této akce zůčastnilo vozidlo Tatra 148 CAS32 s 
osádkou: Jiří  Fabiánek, Tomáš Juřina a Petr Miča. Protože v tom období bylo opravdu 
velice sucho a větrno, byla obava z rozšíření ohně z čarodějnické vatry na místě. Hasiči 
zůstali na místě dokud oheň nedohořel.

V něděli 17. května 2009 se od 8.00 hodin na fotbalovém hřišti TJ Sokol Bratrušov 
konala Okrsková soutěž prvního okrsku hasičských družstev v požárním sportu.

Ve sobotu 30. května 2009 uspořádali bludovští hasiči oslavy 130. výročí založení 
jejich sboru. Oslavy se konaly v prostorách hasičské zbrojnice v Bludově i ve venkovních 



prostorách.  Program  začínal  slavnostní  valnou  hromadou,  které  se  zúčastnili  všichni 
pozvaní  hosté  včetně  hasičů  ze  Slovenské  republiky  z  Lehoty  pod  Vtáčnikom  a 
přestavitelů  OSH v Šumperku,  zástupců obce Bludov i  ostatních organizací.  Bludovští 
hasiči ve venkovních prostorách připravili přehlídku jejich techniky. Na krytém venkovním 
pódiu  později  k  poslechu  a  tanci  hrála  dechovka.  Nechybělo  ani  v  Bludově  tradičně 
vynikající občerstvení. I když dopoledne maličko zlobilo počasí, v odpoledních hodinách 
nakonec začalo svítit slunce, takže se oslavy vyvedly. Jako hosté za náš sbor se těchto 
oslav zúčastnili Jiří Fabiánek a Petr Miča.

V  letních  měsících  se  naplno  rozjela  soutěžní  sezóna  a  tak  se  obě  soutěžní 
družstva střídavě účastnila soutěžní v požární sportu.

V sobotu 29. srpna 2009 se na AG ranči v Bratrušově konala již tradiční akce 
pořádaná pro děti  nazvaná "Rozloučení  s  prázdninami".  Pro děti  bylo  připraveno opět 
spousta  soutěží  a  atrakcí.  Naši  hasiči  si  již  tradičně  pro  děti  připravili  střílení  ze 
vzduchovky na špalíky a stříkání vodou na kelímky. Této akce se zúčastnili: Tomáš Juřina, 
Petr Jakl, Jaromír Nedbálek a Petr Miča.

V  měsíci  září  byl  na  naše  doporučení  zastupitelstvem  obce  schválen  nákup 
nových krbových kamen do hlavní klubovny hasičské zbrojnice. Děkujeme obci Bratrušov, 
že vyslyšela naše doporučení a zakoupením kamen zvýšila komfort obývání této místnosti.

V  sobotu  14.  listopadu  2009  jsme  uspořádali  sběr  železného  šrotu.  Firma 
Metalšrot jako již v minulosti zapůjčila nákladní automobil, s nímž jezdí náš člen Michal 
Ston. Z počátku nevypadala "úroda" železa nijak slibně, nakonec se ale kontejner na autě 
docela zaplnil a váha nakonec ukázala 2,51 tuny železa. Děkujeme všem, kteří přispěli 
svým starým železem.

Od 20.  listopadu 2009  probíhá v  tělocvičně v  Kulturním domě zimní  příprava. 
Cvičení probíhá každý pátek od 17.00 hodin. Zúčastnit se mohou všichni členové sboru. 
Na programu je hlavně floorball a lehká atletika.

Výbor se v loňském roce sešel celkem dvětkrát.
Chtěl bych poděkovat TJ Sokol Bratrušov za spolupráci a možnosti využívat pro 

trénink  a  pořádání  soutěže  místní  fotbalové  hřiště.  Dále  bych  rád  poděkoval  firmě 
Truhlářství  Fabiánek  a  syn,  která  formou  sponzorského  daru  dodala  a  namotovala 
dřevěné  součásti  kladiny  pro  požární  sport,  o  které  jsem  se  zmínil  již  dříve.  Další 
poděkování patří firmě Amgis BM, která sponzorským darem 25 litrů benzinu přispěla na 
údržbu spodního tréninkového hřiště.

Dále bych chtěl poděkovat všem členům soutěžního družstva veteránů, kteří se 
účatnili soutěží v roce 2009 a skvělou reprezentaci našeho sboru na poli požárního sportu. 
I když konkurence v loňské sezóně narostla, stále dokázali bojovat o nejvyšší stupně. Bylo 
silně znát, že jsou perfektně sehraný tým, který nedělá žádné chyby, ale technika začala 
zaostávat. Už i do kategorie veteránů dorazila móda zvaná tuning a bez dalších úprav na 
stojích PS8 nemá družstvo šance bojovat o místa nejlepší. Dle mého nározu je to škoda, 
protože alepoň tato kategorie mohla zůstat těmito úpravami nedotčena. Nejenže se tím 
vytrácí historická hodnota původních strojů PS8, ale klade to také mnohdy vysoké finanční 
nároky na investice do techniky pro požádní sport.  Pokud chtějí  naši veteráni i  nadále 
bojovat  o  špici  na  šumperském okrese musíme tedy na soutěžním stroji  PS8 provést 
nezbytné úpravy. Proto se již rozběhly práce na přestavbě a letošní sezóna ukáže, jestli se 
dílo povedlo.

Poděkování patří také členům našeho sboru, ale i nečlenům, kteří se podíleli na 
pořádání akcí v průběhu roku 2009 ať už to byl ples, soutěž a ostatní, o kterých jsme 
slyšeli.

Aby zde ale nezněla jen slova chvály je nutné připomenout, že účast na akcích při 
údržbě  požární  techniky  ať  už  zásahové  nebo  soutěžní  je  stabilně  velice  slabá  a  v 
podstatě  se  těchto  akcí  účastní  stále  stejní  členové.  Proto  apeluji  hlavně  na  členy 
zásahové jednotky a soutěžních družtev, aby se aktivněji svojí účastí zapojovali do údržby 



této techniky.
V  průběhu  celého  roku  lze  na  internetové  adrese  www.sdhbratrusov.wz.cz 

sledovat  dění  kolem činnosti  zásahové  jednotky,  soutěžních  družstev  i  ostatních  akcí 
našeho sboru.  Jsou tam umístěny články o  soutěžích,  výjezdech a činnosti  zásahové 
jednotky a společenských akcí včetně fotografií.

Protože končí pětileté volební období, myslím si, že by bylo vhodné alespoň ve 
stručnosti zmínit, co se za oněch posledních pět let událo. Zásahová jednotka vyjela za 
toto období celkem k 8 událostem, přičemž tři  z nich byly přímo na území naší obce. 
Jednotka také absovovala dvě přověřovací cvičení v součinnosti s HZS. Formou dotací na 
opravu a údržbu hasičské techniky, kdy se o cílovou částku dělí rovným dílem Olomoucký 
kraj a Obec Bratrušov byly získány nemalé finanční prostředky, za které byla mimo jiné 
pořízena výstroj členů zásahové jednotky v podobě zásahových kabátů, zásahová obuv a 
přilby  značky  Galett  a  osvětlením.  Jedna  z  největších  akcí  byla  výměna  nádrže  na 
hasičském  automobilu  Tatra  148  CAS  32.  Získali  jsme  také  jednoho  velitele 
jednotky/družstva, když se Tomáš Fabiánek zúčastnil školení a zkoušek v hasičské škole v 
Jánských koupelích. Stejně tak jsme získali  dva strojníky v osobách Luboše Příhody a 
Lukáše Člupného, kteří rovněž ve škole v Jánských Koupelích úspěšně složili zkoušky.

Za uplynulé pětileté období náš sbor každoročně porádal  hasičský ples vždy s 
dobrými výsledky. Ustutečnily se tři akce na sběr železného šrotu a odpracovalo se mnoho 
brigádnických hodin na údržbě techniky jak zásahové, sportovní i  na budově hasičské 
zbrojnice. Povedlo se po dlouhodobém úsilí zbudovat přípojné místo z vodovodního řadu v 
prostoru  cvičného  hřiště  pro  potřeby  tréninku  soutěžních  družstev.  Byla  provedena 
kompletní rekonstrukce sociálního zařízení v hasičské zbrojnici. Byla vyrobena kladina pro 
požární sport a byly zakoupeny soutěžní dresy.

Nesmíme také zapomenout na nemalou finanční podporu obce Bratrušov formou 
dotací na provoz sboru a sport, díky které jsme mohli udžovat hasičskou soutěžní techniku 
v konkurenceschopném stavu.

Sbor  se  také  každoročně  účastnil  akcí  pořádaných  pro  děti  „Rozloučení  s 
prázdninami“  a  „Pálení  čarodejnic“.  Od  roku  2007  také  pravidelně  pořádáme  první 
okrskové kolo hasičké soutěže na místním fotbalovém hřišti.

Soutěžní družstva také pravidelně objížděla soutěže na okrese Šumperk, přičemž 
hlavně  družstvo  veteránů  bodovalo  v  soutěžích  Velké  ceny  okresu  Šumperk,  kdy 
především v letech 2007 a 2008 obsadili celkově 2. místo. Soutěžní družstvo mužů se 
dlouhodobě potýká s nedostatkem členů a častou obměnou na jednotlivých postech, čož 
vede k nevyrovnaným a slabším výsledkům. Věřím však, že se situace zlepší.

Na závěr bych chtěl poděkovat současnému výboru našeho sboru za odvedenou 
práci v uplynulém pětiletém volebním období. Myslím si, že to je dobrý tým, který funguje 
zcela  bez  problémů.  Zároveň  přeji  budoucímu  výboru,  který  vzejde  z  dnešní  valné 
hromady, hodně úspěchů do dalšího volebního období.

Přeji také všem vše nejlepší a mnoho úspěchů do roku 2010.

V Bratrušově 10. ledna 2010

http://www.sdhbratrusov.wz.cz/

